
                              Voorgenomen besluit kerkenraad sluiting Marcuskerk 

 

 

Vanaf maart 2023 zijn we als kerkenraad bezig met de discussie over de toekomst van onze 
gemeente, op welke manier we gemeente willen zijn en daarbij ook het behoud van beide 
kerkgebouwen.  

Drie redenen hebben dit proces ingang gezet. 
- Twee diensten per zondag vraagt veel tijd en inzet van vrijwilligers. We merken dat het steeds  
   lastiger wordt om die vrijwilligers te vinden. 
- De energielasten voor twee gebouwen vormen een oneigenlijke aanslag op ons budget. 
- Gedurende de zomer sluit afwisselend een gebouw en dat blijkt moeiteloos te kunnen. 
 

Als tussenvorm hebben we ingevoerd dat in de koudste maanden van het jaar en in de zomer één 
van beide kerken gesloten is. In 2024 waren dit zes maanden. 
 

Gaande het proces is er een vierde belangrijke reden naar voren gekomen. We zijn één 
gemeente, maar we vieren niet samen. Willen we één gemeente zijn en nog meer worden, dan 
vieren we ook samen op één locatie. 
 

We merken dat gemeenteleden genieten van een viering in een goed gevulde kerk. Een dienst 
waar alle generaties, van de jongste tot de oudste, deelnemen aan de dienst. 
 

Door het emeritaat van ds. Rob Doesburg in december 2024 gaat er een nieuwe situatie 
ontstaan. In 2025 moet er een nieuw Meerjarenbeleidsplan en een Meerjarenbegroting zijn.  
 

Met al deze overwegingen in het achterhoofd zijn de kerkrentmeesters, op verzoek van de 
kerkenraad, aan de slag gegaan om te kijken wat onze financiële toekomst is. 
Doorgaan op dezelfde manier (twee predikanten en twee gebouwen) zorgt er voor dat we in 2029 
financiële problemen hebben. Dus over vier jaar zou de PgL voor de keuze staan die we nu 
maken. 
Daar komt nog bij dat we ieder jaar 3% krimpen in inkomsten en leden. Dat is een trend die 
doorgaat gezien de gemiddelde leeftijd van onze gemeente. 
 

Na een uitvoerig onderzoek, waarbij de kerkrentmeesters zich hebben laten bijstaan door een 
adviesbureau gespecialiseerd in kerkelijk vastgoed, adviseren zij de kerkenraad om een gebouw 
af te stoten en niet twee voltijdse predikanten te beroepen, maar naast ds. Erica Hoebe, een 
part-timepredikant te gaan zoeken. 
 

Vervolgens hebben de kerkrentmeesters een uitgebreide analyse gemaakt van de bruikbaarheid 
van beide gebouwen. Het gaat in dit onderzoek over: de ligging, de kerkzaal, de zijzalen, de 
kosten, de plaats in het dorp, de ontwikkelingen van de gemeente Leusden. Dit onderzoek 
hebben zij gepresenteerd op de ‘heidag’ van de kerkenraad. Voor en na de heidag hebben we de 
kerkenraad opgedeeld in drietallen die over dezelfde vragen hebben nagedacht. 
We merken dat de beide gebouwen elkaar niet veel ontlopen. Iedere locatie heeft voor- en 
nadelen. Voor iedere kerk valt veel te zeggen en we merken dat mensen verknocht zijn aan het 
pand waar zij normaal komen. In beide gebouwen kunnen we gemeente zijn, zoals we dat willen 



zijn. Bij de keuze voor één gebouw is geen sprake van ‘intrekken bij de ander’, het kerkgebouw zal 
aangepast moeten worden en er ontstaan een nieuwe situatie voor de hele PgL en waar we allen 
in een vernieuwd kerkgebouw samenkomen. 

 

Met een zwaar gemoed hebben we op maandag 28 oktober 2024 een voorgenomen besluit 
geformuleerd, dat we aan de gemeente willen voorleggen, om op den duur de Marcuskerk 
te sluiten. 
 

De argumenten 

 

• Door de ligging en de aard van het gebouw gaan we er vanuit (mede op basis van het 
advies van het adviesbureau) dat de Marcuskerk beter te verkopen is en een hoger 
bedrag oplevert. 

• Door de ligging bij de Tabaksteeg en de verdere uitbreidingsplannen die de burgerlijke 
gemeente heeft, komen er meer (jonge) mensen in Zuid wonen. 

• Als we de Dorpskerk sluiten hebben we op één vierkante kilometer twee protestantse en 
één rooms-katholieke kerk en is er in Zuid geen kerk. 

• De akoestiek en het orgel zijn in de Dorpskerk van een betere kwaliteit. In de Marcuskerk 
moet daarvoor ingrijpend worden verbouwd. 

• De Dorpskerk heeft, als rijksmonument een cultuurhistorische waarde. 
• Het onderhoud van de Dorpskerk wordt voor een belangrijk deel gesubsidieerd.  
• Een andere belangrijke overweging is dat het te verkopen gebouw een passende en 

(maatschappelijk) verantwoorde bestemming krijgt.   
In Leusden wordt al jaar en dag nagedacht over het openen van een hospice. De 
Stichting Hospice Leusden heeft te kennen gegeven dat zij interesse heeft voor de 
Marcuskerk. De ligging, midden in het dorp, is daarbij een belangrijk argument. 
Daarnaast geeft zij aan dat zij niet het hele gebouw nodig heeft. Dat zou het mogelijk 
maken om nog de  hal of zaaltje van de Marcuskerk te gebruiken, bijvoorbeeld als 
stilteruimte. Dit alles is geen uitgemaakte zaak, maar wel een serieuze mogelijkheid die 
nader uitgezocht dient te worden. De kerkenraad wil in elk geval graag de voorwaarde 
verbinden aan de verkoop dat het gebouw een maatschappelijke functie dient te krijgen. 
Hiervoor zijn de mogelijkheden bij de Marcuskerk groter dan bij de Dorpskerk dat een 
rijksmonument is.  

Vervolg 

Na de gemeentebijeenkomsten in de middag en avond van 5 november 2024 neemt de 
kerkenraad op 25 november een definitief besluit. 
Vervolgens gaan we in overleg met de kerkrentmeesters over het vervolg van het proces. 
 

De kerk die we uiteindelijk kiezen, zal verbouwd moeten worden. Zolang deze verbouwing 
gaande is, gebruiken we het andere gebouw. Wanneer we het pand op de markt brengen is nog 
niet bepaald. 

Bij de verkoop zal rekening gehouden worden met mogelijkheid om een ruimte t.b.v. de PgL ter 
beschikking te krijgen voor inloop/bureau/kapel-stiltecentrum. 

 

 

Wanneer u vragen of opmerkingen hebt, kunt u die sturen naar 

scriba@pgleusden.nl of u kunt een lid van de kerkenraad aanspreken. 
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